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دبیر انجمن برنج:

افزایش بی رویه قیمت برنج 
مختص کلان شهرها است

بهره برداری از 22 پروژه حوزه ارتباطات 
و فناوری اطلاعات در کردستان

قیمت بازارنوع سکه
1/137/000سکه تمام طرح جدید
1/120/000سکه تمام طرح قدیم

592/000 نیم سکه
309/000ربع سکه

193/000گرمی
112/543هرگرم طلای 18 عیار

نوع ارز
3910دلار
4300یورو
4910پوند

1145لیر ترکیه
1080درهم امارات

قیمت سکه و ارز ) به تومان(

در سال »اقتصاد مقاومتی، اقدام و عمل« رخ داد

برگزاری 10 همایش در کمتر از یک هفته 
با حضوردولتی ها

دبیر انجمن برنــج، افزایش قیمت برنــج را مربوط به 
کلانشهرها دانست.

جمیل علیزاده شایق در گفت وگو با فارس، به وضعیت خوب کشت 
برنج در ســال 95 اشاره کرد و گفت: با وجود اینکه سیاست وزارت 
جهاد کشاورزی ممنوعیت کشت برنج در 14 استان و تمرکز تنها در 
3 استان شمالی برای صرفه جویی در مصرف آب بود اما بارش های 
بسیار مناسب سبب شد که کشت نه تنها در 14 استان انجام شود، 

بلکه در 3 استان شمالی با کشت دوباره هم مواجه بودیم.
وی با اشــاره به اینکه وزارت جهاد نباید به جز کشت خشخاش 
هیچ ممنوعیتی را برای کشــت اعلام کند، تصریح کرد: اگر وزارت 
جهاد به دنبال کاهش مصرف آب در بخش کشاورزی است می تواند 

اعلام محدودیت مانند ندادن کود، بذر و یا امثالهم باشد.
علیزاده شایق با بیان اینکه کشاورزان مازندرانی و گیلانی با این 
تفکر که امسال باید جور 14 استان دیگر را بکشند، تلاش بیشتری 
برای تولید کردند، افزود: هر سال برنج کاران از ابتدای فروردین خزانه 
برنج را آغاز می  کنند، اما سال زراعی گذشته، خزانه گرفتن برنج از 

10 اسفند آغاز شد.
وی افزود: مضاف بر آنکه سرمای شدید یا خشکی زیاد نداشتیم 
و در برخی نقاط که ســرما مشاهده شد، کشــاورزان با استفاده از 
راهکارهای کارشناسی و استفاده از نایلون خزانه های خود را حفظ 
کردند، تا جایی که برداشــت اول برنج جلو افتاد و توانستند کشت 

دوم را هم انجام دهند.
دبیر انجمن برنج این را هم گفت: که کشاورزان حتی با برداشت 
اول برنج زمین را برای برداشــت »رتون )برنج برداشت دوم(« آماده 

نگاه داشتند.
وی در پاسخ به اینکه پس چرا قیمت برنج نسبت به سال گذشته 
با افزایش 30 تا 40 درصدی مواجه شده، گفت: در کشوری زندگی 
می کنیم که همه چیز از جمله گوشت، مرغ، شیر و سایر اقلام اساسی 
گران شده و مهم تر آنکه افزایش این چنینی قیمت برنج در شهرهای 
بزرگ از جمله تهران اتفاق افتاده، در حالی که در استان های شمالی 

قیمت به مراتب پایین تر است.
بنابراین گزارش، اکنون قیمت برنج درجه یک در تهران 12 هزار 
و 500 تومان به فروش می رسد که دبیر انجمن برنج این گونه پاسخ 
داد که بهترین برنج موجود در شمال بدون ذره ای ناخالصی کیلویی 
10 هزار و 500 تومان اســت، اما متاسفانه وقتی به تهران می رسد، 
علاوه بر اینکه میزان ناخالصی هم به آن اضافه می کنند، شاهد تغییر 

قیمت های زیاد هستیم.
به گفته علیزاده شایق طبق آمار وزارت جهاد کشاورزی امسال 
2 میلیون و 200 هزار تن برنج داخلی تولید شد اما آمارهای ما به 

مراتب بیشتر از این رقم را تایید می کند.

رئیس سازمان حمایت:

سازمان حمایت کنترلی بر قیمت 
خودروهای داخلی ندارد

عضو اتاق بازرگانی:

اشتباهات اقتصادی دولت 
تمام شدنی نیست

رئیس سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان گفت: سازمان 
حمایت کنترلی بر قیمت خودروهای داخلــی ندارد و نظارت بر عهده 

شورای رقابت است.
ســیدمحمود نوابی در گفت وگو با خبرگزاری فارس، در پاســخ به این سؤال 
که سازمان حمایت چه اقدامی برای رفع حاشیه بازار خودرو و تاثیر خودروسازان 
در قیمت ها انجام داده اســت، اظهار داشــت: سازمان حمایت یک سازمان عالی 
نظارتی اســت و در رابطه با قیمت خودروهای داخلی با توجه به ورود شــورای 
رقابت به این مســئله، ما موازی کاری با شورا انجام نمی دهیم البته در این زمینه 

همکاری هایی را داریم.
وی ادامه داد: ســازمان حمایت کنترلــی بر قیمت خودروهای داخلی ندارد، 
امــا در زمینه تحویل خودرو، خدمات قبل، حین و پس از فروش، مراجعه مردم 
بــه تعمیرگاه ها و نارضایتی مصرف کنندگان خودرو اقداماتی را انجام می دهیم و 
علاوه بر این اگر فردی از قیمت خودرویی شــاکی باشد می تواند شکایت خود را 

در سامانه 124 ثبت کند.
رئیس سازمان حمایت ادامه داد: به این ترتیب اگر مشکل از طریق خودروساز 
حل شــود این کار را انجام خواهیم داد و گرنه موضوع را به شورای رقابت ارجاع 

می دهیم.
نوابی با تاکید بر اینکه مردم در رسیدگی به شکایات مربوط به قیمت خودرو 
بی پناه و بی مرجع نیستند، گفت: دستورالعمل قیمت گذاری خودرو توسط شورای 
رقابت تدوین شده که این دستورالعمل منجر به قیمت خودروها می شود و شورای 
رقابت مســئول نظارت بر قیمت ها اســت تا اگر قیمت بالاتری اتخاذ شود به این 

مسئله رسیدگی کند.
وی ادامه داد: در مذاکره ای که با رئیس شــورای رقابت داشــتیم، آقای شیوا 
عنوان کرد که اگر حاشیه بازار دو خودرویی که قیمت گذاری آنها آزاد شده است، 
وجود داشــته باشد این موضوع را بررســی می  کنیم و این دو خودرو را به نظام 

قیمت گذاری بازمی گردانیم.
به گفته رئیس ســازمان حمایت، نظارت این ســازمان نظارت بازرسی محور 

نیست، بلکه نظارت و شکایت محور است.
نوابی همچنین با بیان اینکه شورای رقابت ورودی به موضوع قیمت خودروهای 
خارجی ندارد، گفت: ما به این مســئله نظارت داریم و اگر در قیمت یا خدمات 
خودروهای خارجی مشکلی وجود داشته باشد به این مسئله رسیدگی خواهیم کرد.
رئیس ســازمان حمایت در عین حال از بازرسی های سرزده سازمان حمایت 
در تعمیرگاه های خودروهای داخلی و نظارت بر کیفیت این خودروها خبر داد و 
گفت: فعلا در مورد خودروهای داخلی بازرسی در بازار نداریم اما اگر قرار شود در 

این زمینه وارد شویم از نیرو و امکانات لازم برخوردار هستیم.
وی تاکید کرد: وقتی شورای رقابت می گوید که بازار خودرو را کنترل می کنیم، 

ما لزومی به نظارت در این زمینه نمی بینیم.

رئیس اتحادیه مشاوران املاک کشور:

عمر دولت یازدهم کفاف اجرای 
طرح مسکن اجتماعی را نمی دهد

رئیس اتحادیه مشاوران املاک کشور با اشاره به اینکه 
تنها دو ماه از عمر دولت برای کار عملیاتی باقی مانده است، 
گفت: فکر نمی کنم عمر دولت یازدهم کفاف این را بدهد طرح 

مسکن اجتماعی را عملیاتی کند.
حسام عقبایی در مصاحبه با رادیو گفت وگو با اشاره به مشکلات 
حوزه مسکن اظهار داشت: باید در این حوزه طرح هایی داشته باشیم 
که بین عرضه و تقاضا توازن ایجاد کند. طرح مسکن اجتماعی جزو 
یکی از اصلی ترین شعارهای وزیر راه بود ولی ظاهرا تبدیل به آخرین 

طرحی شد که قرار است اجرا شود.
وی با اشــاره به مدت زمان عمر دولت یازدهم عنوان داشت: با 
توجــه به این مدت باقی مانده تنها دو ماه برای کار عملیاتی باقی 
می مانــد و فکر نمی کنم عمر دولت یازدهم کفاف این را بدهد که 
چنین طرحی را عملیاتی کند و دهک های ضعیف را تحت پوشش 

قرار بدهد.
به گزارش تسنیم، رئیس اتحادیه مشاوران املاک کشور در عین 
حال گفت: امیدم این است که شتاب این طرح و منابع اختصاص 

یافته آنقدر بالا باشد که بتواند به بهره برداری برسد.
فریدون پیرلرن مشــاور معاون وزیر راه و شهرسازی نیز با بیان 
اینکه سابقه مسکن قشرهای کم درآمد قبل و بعد از انقلاب مشخص 
است، گفت: همه دولت های بعد از انقلاب تلاش کردند برای مسکن 
گروه های کم درآمد فکری کنند و آن را در قالب سیاست ها و برنامه 

به اجرا گذاشتند.
وی طرح مســکن اجتماعی را ادامه طرح های گذشته دولت ها 
برای خانه دار کردن قشــرهای کم درآمد دانســت و عنوان داشت: 
مسکن اجتماعی  مســکن حمایتی برای تامین مسکن اقشار کم 
درآمد اســت. در این طرح چند مدل در نظر گرفته شــده است؛ 
مدل هایی که این سیســتم پیش بینی کرده است سه روش است؛ 
روش نخســت ساخت مسکن اســتیجاری است که توسط دولت 

کمک می شود.
مشــاور وزیر راه و شهرسازی درباره روش های دیگر نیز عنوان 
داشــت: در روش های دیگر کمک هزینه اجاره به اقشار کم درآمد 
پرداخت می شود و در نهایت بابت ودیعه مسکن وام قرض الحسنه 

اعطا می شود.

یــک عضو اتاق بازرگانی با انتقاد از تصمیم اخیر دولت درباره تغییر 
واحد پول ملی از ریال به تومان، گفت: متاســفانه شاهد این هستیم که 

اشتباهات اقتصادی دولت تمام شدنی نیست.
محمدرضا جهان بیگلری در گفت وگو با نسیم با اشاره به اقدام دولت در تغییر 
واحد پول از »ریال« به »تومان« اظهار داشت: تبدیل ریال به تومان در اصل حذف 

یک صفر از پول رایج کشور است.
وی بــا انتقاد از اظهارات چنــد روز اخیر دولتمردان در این زمینه گفت:  این 
که مقامات اقتصادی دولت می گویند این کار هیچ تاثیری در روند اقتصاد کشور 
ندارد، نظریه کاملا نادرستی است. شاید به ظاهر چندین سال است که مراودات 
پولی داخل کشور با تومان انجام می پذیرد و یادی هم از ریال نمی شود، ولی این 
عبارت به صورت رســمی به ریال همیشه مطرح گردیده و ارزش پول رسمی به 

سایر ارزهای دیگر را ریال رقم می زد.
این عضو اتاق بازرگانی تصریح کرد: واحد پول رســمی هر کشوری و ارزش 
اســمی آن بسیار تاثیرگذار در اقتصاد است، به طوری که تقویت پول ملی یعنی 
تضعیف پول ملی دیگر کشورها در مقابل پول کشور تقویت کننده و این با حذف 

یک یا چند صفر قابل انجام است.
جهان بیگلری ادامه داد: این کار در زمانی که کلیه پارامترهای اقتصادی مثبت 
باشــد و رکود اقتصادی آن کشور را فرا نگرفته باشد، بسیار کار شایسته ای است. 
اگر به اقتصاد کشور ترکیه نگاهی داشته باشیم همین روش باعث شد تا حالا به 
عنوان یکی از کشــورهای دارای رتبه اقتصادی در دنیا مطرح باشــد کشوری که 

ارزش پولی بسیار پایینی را داشت.
وی گفت: بسیاری از کشورها توانستند با حفظ و تقویت پول ملی نسبت به 
سایر ارزهای مطرح بین المللی، اقتصاد رو به رشد و باثباتی را داشته باشند. ولی 
حفظ ارزش پول ملی در اقتصاد و در مقابل سایر ارزها کار دشواری است. اینکه 
اقتصاد کشور ما می بایست شاهد حذف چند صفر از پول ملی باشد، درست است 
ولی در زمانی که اقتصاد کشــور در رکود شــدید نباشد و دولت و بانک مرکزی 

دارای ذخایر غنی ارزی باشند.
عضو اتاق بازرگانی بیان کرد: برای حذف صفر از پول ملی باید روابط بین الملل 
بانکی و نقل و انتقالات ارزی مستحکمی برقرار باشد و گردش جریان های اقتصادی 
پالس هــای مثبتی را نشــان دهند، آن وقت زمان مناســبی خواهد بود. در غیر 
این صورت اضافه شدن یک صفر به تومان در مقابل سایر ارزها اقتصاد کشور را به 
سمت سقوط و نابودی به پیش می برد و جبران آن بسیار گران تمام خواهد شد.
جهان بیگلری خاطرنشان کرد: در حال حاضر نسبت ریال به دلار در حدود سی 
و هشت هزار ریال است، اگر از کنترل خارج شود و نسبت به سیصد و هشتاد هزار 
ریال برسد چه اتفاقی خواهد افتاد و این نتیجه در کوتاه مدت اتفاق نخواهد افتاد 
بلکه زمانبر است و چندین ماه شاید بطول انجامد که عکس العمل بازار را شاهد 
باشیم. متاسفانه شاهد این هستیم که اشتباهات اقتصادی دولت تمام شدنی نیست.

سرویس اقتصادی-
نا  وضعیــت  علی رغــم 
اقتصادی کشور  به ســامان 
مانند شرایط رکود اقتصادی، 
مردم  معیشــتی  مشکلات 
و حضــور در ســال اقتصاد 
تنها  و عمل،  اقدام  مقاومتی، 
در کمتــر از یک هفته اخیر 
10 همایش با حضور مسئولان 

دولتی برگزار شده است. 
وضعیت  کــه  شــرایطی  در 
اقتصادی کشور با رکود شدیدی 
مواجه است و بسیاری از مردم در 
تنگناهای اقتصادی هســتند، اما 
دستگاه های دولتی بعضا بی توجه 
به این وضعیت اقدام به هزینه های 
کم فایده یا بی فایده می کنند. به 
طور مثال تنهــا در کمتر از یک 
هفتــه اخیر، حداقل 10 همایش 
با حضور دولتی ها برگزار شــده 
و ایــن همایش ها کــه با صرف 
هزینه های ســنگین برپا شــده، 
نتیجه ملموسی برای مردم و رفع 
نداشته  مشکلات معیشتی آن ها 
اســت. این همایش ها که در بازه 
زمانی 14 تا 20 آذر برگزار شده اند 

عبارت اند از:
- همایش بین المللی صنعت 
نیــره پیروزبخت  CNGبا حضور 

رئیس سازمان استاندارد
- همایــش معــدن و صنایع 
مهــدی  حضــور  بــا  معدنــی 
توسعه  کرباسیان رئیس سازمان 

و نوسازی معادن
- نهمین اجلاسیه اتاق اصناف 
ایران با حضور اسحاق جهانگیری 

معاون اول رئیس جمهور
- ســیزدهمین همایش ملی 
حســابداری ایران با حضور ولی 

ا... سیف رئیس کل بانک مرکزی
همایــش خدمــات عمومی 
الزامــی ICT با حضــور محمود 

واعظــی وزیر ارتباطات و فناوری 
اطلاعات

- همایش علمی، آموزشــی، 
بین المللی و استفاده سالم با حضور 
حمیدرضا جانباز مدیرعامل آب و 

فاضلاب کشور
- نهمین همایش بین المللی 
بیمه و توســعه با حضــور علی 
طیب نیا وزیر امور اقتصاد و دارایی
- همایش ملی سبک زندگی 
با حضور سید رضا صالحی امیری 

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی
- دومیــن همایــش وحدت 
حوزه و دانشگاه با حضور حسین 
قاضی زاده هاشمی وزیر بهداشت، 

درمان و آموزش پزشکی
- اســحاق جهانگیري معاون 
اول رئیس جمهور در همایش ملي 
صیانت و گفتمان سازي اجتماعي 

شدن مبارزه با مواد مخدر
کم  بعضا  همایش هــای  این 
فایــده در حالی اســت که ما در 
ســال »اقتصاد مقاومتــی، اقدام 
و عمل« قرار داریــم و دولتی ها 
موظفند در این راستا برنامه ریزی 
و حرکت کنند. در همین خصوص 
برخی معتقدند که برگزاری این 
همایش ها در ماههای پایانی سال 
از جهت خرج کردن بودجه مصوب 
برای ایــن امور تا قبل از انقضای 

مهلت یکساله آن می باشد. 
این در حالی اســت که دقیقا 
دو سال قبل رهبر انقلاب در پاسخ 
به نامه اسحاق جهانگیری معاون 
اول رئیس جمهــور، در ارتباط با 
برگزاری »همایــش ملّی ارتقای 
ســلامت نظام اداری و مقابله با 
فســاد« و درخواست صدور پیام 
بــرای این همایــش، مرقومه ای 
بدین شــرح صادر کرد که: نفس 
اهتمــام آقایان به امــر مبارزه با 
فساد را تحســین می کنم، لکن 

این ســمینار و امثال آن بناست 
چه معجزه ای بکند؟ مگر وضعیت 
برای شما مسئولان سه قوه روشن 
نیست؟ با توجه به شرایط مناسب 
و امیدبخشی که از لحاظ همدلی 
و هماهنگــی و همفکــری بین 
مسئولان امر وجود دارد، چرا اقدام 
قاطع و اساســی انجام نمی گیرد 
که نتیجــه را همه بطور ملموس 
مشاهده کنند. توقع من از آقایان 
محترم این است که چه با سمینار 
و چه بدون آن، تصمیمات قاطع 
و عملی بدون هرگونه ملاحظه ای 
بگیرند و اجرا کنند. موفق باشید.

در همین راســتا یک برنامه 
تلویزیونــی مدتی پــس از نامه 
رهبری، حذف بودجه همایش ها 
را به نظرسنجی عمومی گذاشت 
که 85 درصد از پاســخ دهندگان 
از نمایندگان مجلس خواســتند 
بودجــه همایش هــا را از لایحه 
بودجه ســال آینده حذف کنند، 
بودجه ای که در آن سال )1393( 
رقم بالایــی معادل 204 میلیارد 
تومان در نظر گرفته شــده بود. 
موضوعــی که در همــان مقطع 
زمانی مــورد توجه رســانه های 
مختلفی قرار گرفته و دســتاویز 

بررسی آن ها نیز شد. 
بودجه  بررســی  با  چنانچــه 
این همایش ها مشخص می شود، 

بــا 204 میلیارد تومــان هزینه 
همایش ها کارهای بسیاری می توان 
در راستای رفاه اجتماعی انجام داد، 
به عنوان نمونه برای 1045818 
دانش آموز در طول ســال شــیر 
پاستوریزه تهیه کرد )هر پاکت شیر 
در اینجا 800 تومان در نظر گرفته 
شده اســت(، به 68327 نفر وام 
ازدواج داد، 683268 بخاری گازی 
نو ) هر بخاری 300 تومان ( برای 

مدارس محروم خریداری کرد .
همچنین با این مبلغ می توان 
کمــک هزینــه عمــل جراحی 
20498 نفر )هر عمل 10 میلیون 
تومان کمــک( را داد، به 5125 
بیمار سرطانی، هر بیمار مبلغ 40 
میلیون تومان کمک کرد و بالاخره 
3 وعــده غــذای گــرم در طول 
زمســتان برای 800 هزار کودک 

خیابانی و نیازمند فراهم کرد.
اما به خلاف انتظارات درباره 
حذف مصــارف غیرضــروری از 
بودجــه ســال 1394، دولت در 
بودجــه مذکــور بیــش از 200 
میلیــارد تومان بــرای برگزاری 
همایش ها اختصاص داده بود که 
می توان آن را نتیجه فضای حاکم 
بر خط مشی کلان دولت یازدهم 
دانست و در حالی که دولت سابق، 
سقف هزینه برگزاری همایش های 
دولتــی را حداکثــر 25 میلیون 

تومان تعیین کــرده بود، دولت 
یازدهم این رقم را به 150 میلیون 

تومان افزایش داد!
جالــب توجه اینکــه زمانی 
که دولت یازدهم ســقف هزینه 
برگزاری همایش های دولتی را از 
25 میلیون تومان به 150 میلیون 
تومان افزایش می دهد، این معنا را 
می رساند که مسئولان دولتی رقم 
25 میلیون تومان را برای برگزاری 
همایش ها کم می دانستند و برای 
رفع مشکل قانونی اقدام به افزایش 
آن به 150 میلیون تومان کرده اند. 
بنابرایــن اگر فرضــا هزینه 
برگــزاری هر همایــش را نصف 
رقم مصوب دولت یازدهم )نصف 
150 میلیون تومان= 75 میلیون 
تومان( در نظر بگیریم، اعتبار 200 
میلیارد تومانی لایحه بودجه سال 
گذشته )1394( به معنای تامین 
هزینه برگــزاری تقریبا بیش از 

2700 همایش است!
با توجه به موارد بالا باید گفت 
با توجه بــه نارضایتی رهبری از 
انجــام خیلی از این همایش های 
بیهــوده و صرفا هزینه بر چرا در 
حالی که این چنین بودجه هایی 
می توانــد به کمک بخش هایی از 
تامین اجتماعی مردم کمک کند، 
باز هم شاهد هستیم که تنها در 
کمتــر از یک هفته اخیر، حداقل 
10 همایش با حضور مســئولان 
دولتی برگزار شــده اســت. )به 
عبارت دیگر به طور متوسط روزانه 
بیش از یک همایش برگزار شده 
است( مسلما هزینه های بالای این 
همایش ها در برخی مواقع همراه با 
تورهای گردشگری پس از آن نیز 
همراه است! که این کارها در کنار 
ناکارآمدی همایش ها، نه مطابق با 
اقتصاد مقاومتی است و نه می تواند 
توجیه منطقی و مناسبی برایش 

وجود داشته باشد.  
حال این مســئله را وقتی در 
نجومی  حقوق های  موضوع  کنار 
می گذاریم مشخص می شود که با 
یک حساب سرانگشتی، با فرض 
کارمندان  حقوق  میانگین  اینکه 
جــزء دولــت را یــک میلیون و 
پانصد هزار تومان در ماه بگیریم، 
این کارمندان ســالانه حدود 18 
میلیون از دولت بابت زحمات خود 
حقوق دریافــت می کنند. بر این 
اساس با یک تقسیم ساده مشخص 
نظیر  فیش های حقوقی  می شود 
87 میلیون تومانی، معادل حقوق 
5 ســال یک کارمند جزء دولت 
خواهد بود. بگذریم از اینکه مدیر 
عامل بانک رفاه در طول نزدیک 
به 20 روز پایان سال 94 بالغ بر 
230 میلیون تومان دریافتی تحت 

عناوین مختلف داشته است...
در این میان آنچه که موجب 
نگرانی و آزردگی مردم و خصوصا 
جامعه  کارمنــدان  و  کارگــران 
می شــود عدم برخــورد صریح و 
قاطع با این موضوع است، چنانچه 
گاهی اعــلام می شــود از میان 
900 مدیر نجومــی بگیر، با 14 
نفر برخورد شــده و حتی برخی 
دولتمردان به توجیه پرداخت این 
حقوق هــا می پردازند یا به عنوان 
رئیس سازمان  ناصر سراج،  نمونه 
بازرســی کل کشور چندی پیش 
اعــلام کرد با وجود اینکه یکی از 
این نجومی بگیران، با اصرار یکی 
از نزدیکان حسن روحانی )حسین 
فریــدون، برادر رئیس جمهور( به 
این ســمت منصوب شده بود و 
نوبخت، سخنگوی  آنکه  جالب تر 
دولت یکی دیگــر از این نجومی 
بگیــران )با فیــش حقوقی 57 
میلیون تومانی( را ســرمایه نظام 

دانسته بود!

عضو کمیسیون انرژی مجلس 
شورای اســلامی گفت: از حذف 
سامانه هوشمند سوخت دو گروه 
سود خواهند برد یکی قاچاقچیان 

و دیگری واردکنندگان بنزین.
هدایــت الله خادمی در گفت و گو 
با فارس درخصــوص دلایل موافقت 
با طرح حفظ سامانه هوشمند کارت 
ســوخت گفت: این سامانه با گذشت 
نزدیک به یک دهه از راه اندازی با ایجاد 
شفافیت در فرآیند سوخت رسانی در 
طی این ســال ها توانسته است یکی 
از فســاد خیزترین بخش های اقتصاد 
کشور یعنی بخش سوخت را مدیریت 

و کنترل کند.
نماینــده مردم ایــذه و باغملک 
با اشــاره به مهم ترین دستاوردهای 
سامانه هوشمند کارت سوخت گفت: 
مهم جلوگیری  نخستین دســتاورد 
از قاچاق ســازمان یافته سوخت در 
سطح کشور بوده است. دستاورد مهم 
دوم مدیریت افزایش مصرف بنزین و 

در نتیجه آن کاهش واردات بنزین به 
کشور بوده است.

خادمــی اضافه کرد: ســامانه پر 
دســتاورد و با مزیت کارت ســوخت 
توانســت میــزان افزایــش مصرف 
غیرواقعی را کنترل کند؛ چنانکه اگر 
این ســامانه نبود اکنــون باید روزانه 
90 میلیون لیتر ســوخت وارد کشور 
می کردیم این در صورتی اســت که 
در حال حاضر روزانه 9 میلیون لیتر 

واردات بنزین ثبت شده است.
عضو کمیســیون انرژی مجلس 
خاطرنشــان کرد: اکنــون این ادعا 
می شِــود که قیمت عرضه بنزین به 
قیمت فوب خلیج  فارس نزدیک شده 
است و دیگر استفاده از سامانه کارت 
سوخت توجیه عقلی و اقتصادی ندارد.

خادمی توضیح داد: در پاســخ به 
این ادعای سطحی باید گفت در حال 
حاضر به دلیل پایین بودن قیمت نفت، 
به تبع آن قیمت فوب خلیج کاهش 
قیمت داشته است و در نتیجه قیمت 

عرضه سوخت در کشور کاهش پیدا 
کرده اســت اما اگر بنا به هر دلیلی با 
افزایش قیمت نفت مواجه شدیم که 
در پی آن نیز قیمت فوب نیز افزایش 
خواهد یافــت، مخالفان حفظ کارت 

سوخت پاسخ دهند چه باید کرد؟
وی ادامه داد: در چنین شرایطی 
دولت مجبور خواهد شــد سوبسید 
و یارانــه به بنزیــن اختصاص دهد و 
دقیقا مانند قبل از راه اندازی ســامانه 
هوشمند کارت سوخت که نارضایتی 
از نحوه توزیع یارانه پیش خواهد آمد 
کــه چرا پر مصرف ها بیشــتر از این 
یارانه ها اســتفاده می کنند؟ اما چون 
زیر ساخت های سامانه هوشمند کارت 
ســوخت به صورت تدریجی برچیده 
شده اســت دیگر امکان شناسایی پر 
مصرف هــا و کم مصرف ها را نخواهیم 

داشت.
خادمی بیان کرد: سؤال دیگری 
که مخالفان ماندن ســامانه هوشمند 
کارت سوخت باید به آن جواب دهند 

این اســت که اختــلاف بین قیمت 
عرضه سوخت در کشور با کشورهای 
همســایه را که حاشیه سود مناسبی 
برای قاچاقچیان ایجاد می کند چگونه 

باید نظارت کرد؟
این نماینده مجلس با بیان اینکه 
از حذف ســامانه هوشــمند سوخت 
دو گــروه ســود خواهند بــرد یکی 
قاچاقچیان و دیگــری وارد کنندگان 
بنزین، گفت: نباید به سمت برچیدن 
زیر ساخت های سامانه ای که دولت ها 
سال ها کار کارشناسی بر روی آن انجام 

داده اند، برویم.
مخالفان شفافیت تداوم کارت 

سوخت را برنمی تابند
عضو دیگر کمیسیون انرژی هم 
با بیان اینکه بیشتر اعضای کمیسیون 
موافــق ماندن حفظ کارت ســوخت 
هســتند، گفت: با توجه به اینکه این 
طرح که به امضای بیش از 120 نفر 
رسیده است در صحن علنی مجلس 

رأی خواهد آورد.

احمد مرادی اظهار داشت: سامانه 
هوشمند کارت سوخت به دلیل حاکم 
کردن ســاز و کار شفافیت در شبکه 
توزیع ســوخت و همچنیــن به تبع 
آن جلوگیری از قاچاق سازمان یافته 
در کشــور، توانست به عنوان یکی از 
سامانه های موفق در طی این سالیان 
مطرح شــود که اکنون در شرایطی 
قرار گرفته است که مخالفان شفافیت، 

تداوم این سامانه را بر نمی تابند.
مرادی با بیان اینکه پس از روی 
کارآمــدن دولت یازدهم سرنوشــت 
سامانه هوشمند کارت سوخت دچار 
وارونگی شــد، توضیــح داد: با همه 
ســنگ اندازی هایی کــه در برابر این 
ســامانه پر دستاورد شــد، درنهایت 
دولت با تک نرخی کردن عرضه بنزین 
عملا از کارکردهای سامانه  هوشمند 

سوخت کاست.
وی بــا بیان اینکه بــه نظر بنده 
تصمیم دولت برای ســنگ اندازی در 
مسیر این سامانه و در نهایت برچیده 

شدن تدریجی آن تصمیمی عاقلانه  و 
کارشناســی شده  نیست، خاطرنشان 
کرد: سرانجام این تصمیم نادرست در 
قبال نماندن ســامانه هوشمند کارت 
سوخت، مهیا شدن بستر مناسبی برای 

فساد و مفسدان خواهد بود.
وزارت  مســئولین  است  گفتنی 
نفــت که در ابتــدا از موافقان حفظ 
کارت سوخت بودند، با مصوبه ای که 
در خردادمــاه 94 از دولت گرفتند، 
ســهمیه بندی بنزین را متوقف و این 
فراورده نفتی را تک نرخی اعلام کردند. 
در ادامه نیز مجلس به دولت اجازه داد 

تا بنزین را تک نرخی کند.
با این حال وزیر نفت معتقد است 
به دلیل هزینه بالای این ســامانه و 
بی اســتفاده بودن اطلاعــات کارت 
ســوخت، موافق ادامــه فعالیت این 
کارت نیســت. این در حالی است که 
زنگنه پیش از این گفته نمی خواهیم 
کارت سوخت را حذف کنیم، چرا که 

اطلاعات مناسبی می دهد!

عضو کمیسیون انرژی مجلس:

واردکنندگانبنزینوقاچاقچیانازحذفکارتسوختنفعمیبرند

ن  ما ز ســا ئیــس کل  ر
خصوصی ســازی با اشاره به این 
که ارزش فعلی سهام عدالت هر 
فرد ۵۵0 هزار تومان است گفت: 
افرادی که در ســال های گذشته 
ســود ســهام عدالت گرفته اند 
این مبالغ از ارزش کلی ســهام 

عدالتشان کم می شود.
به گزارش تسنیم؛ پوری حسینی 
در نشست خبری خود با خبرنگاران با 
اشــاره به این که موضوعاتی از جمله 
همزمانی آزادســازی سهام عدالت با 
برگزاری انتخابات مطرح است افزود: 
همزمانی ایــن اتفاقات بــا برگزاری 
انتخابات ریاســت جمهوری در سال 
آینده اتفاقی بوده اســت. بعلاوه این 
کــه ما تنها مجری قانون هســتیم و 
اگر قانونگذار بگوید سال آینده سهام 
عدالت آزادســازی شود در این زمینه 

اقدام می کنیم و یا هر تصمیم دیگری 
بگیرد تابع آن هستیم.

وی در ادامــه در خصوص مصوبه 
اخیر شــورای عالی اصــل 44 قانون 
اساســی گفت: در تبصــره یک این 
مصوبه آمده اســت کلیه افراد ثبت نام 
شــده تا پایان سال 1394، مشمولان 
نهایی سهام عدالت محسوب می شوند 
و سازمان خصوصی سازی ضمن انجام 
فرآیند لازم برای قطعیت سهامداری 
آنها، موظف اســت نسبت به تنظیم و 
ارایه صورتحساب تسویه اقساط به این 
مشــمولان، پس از پایان دوره اقساط 

اقدام نماید.
پوری حسینی افزود: بر این اساس 
باید گفت مشمولین طرح سهام عدالت 
افراد ایرانی مقیم کشــور هستند که 
شامل 6 دهک درآمدی می شوند و آنچه 
از سال 85 تا 94 باید انجام می دادیم بر 

روش علمی بود که بر اساس دهک های 
درآمدی این مشمولین شناسایی شدند 
و به دو دهک اول نیز تا 50 درصد برای 
پرداخت اقساط تخفیف داده شده است.

وی گفت: بر این اساس قرار شد 
دهک های سه تا شش سهام عدالت که 
پیش تر ثبت نام کرده و سهام عدالت 
خود را گرفته اند، شرایط شان کماکمان 
پابرجا بماند و تنها کسانی که جزو دو 
دهک اول و دوم هستند )که مشمول 
50 درصد تخفیف در پرداخت اقساط 
می شوند(، در صورتی که شرایطشان 
در زمان آزادسازی سهام عدالت تغییر 
کرده باشد دیگر از تخفیف برخوردار 

نخواهند بود.
سهام اموات 

به بازماندگان می رسد
پوری حسینی در خصوص افرادی 
که ســهام عدالت دارنــد و در زمان 

آزادسازی فوت کرده باشند نیز گفت: 
سهام عدالت این افراد نیز محفوظ باقی 

می ماند و به وراث می رسد.
ن  ما ز ســا ئیــس کل  ر
ارزش  خصوصی سازی در خصوص 
فعلی پرتفوی ســهام عدالت گفت: 
شــرکتهای حاضر در ســبد سهام 
عدالــت به دو دســته بورســی و 
غیربورســی تقســیم می شوند که 
ارزش بورســی ها براساس سازوکار 
بورس تعیین می شــود و به دلیل 
غیربورسی بودن برخی از شرکتهای 
سبد سهام عدالت، در خصوص ارزش 
قطعی آنها نمی تــوان نظر داد و با 
شبیه ســازی این دسته از شرکتها 
مانند شــرکتهای بورسی می توان 
ارزش کنونی ســبد سهام عدالت را 
67 هزار میلیارد تومان برآورد کرد 

که البته این رقم قطعی نیست.

وی همچنیــن در خصــوص 
شــیوه اطلاع رسانی سهام عدالت 
به مشمولین اذعان داشت: وظیفه 
و  تهیه  سازمان خصوصی ســازی 
دادن صورتحســاب به مشمولین 
اســت تا دارندگان سهام عدالت را 
از میزان ســهام خود و نیز اقساط 
پرداخت شده مطلع کند. بر همین 
اساس سامانه اطلاع رسانی در این 
زمینه در دســت تکمیل است که 
فاز نخست آن در بهمن ماه امسال 
راه اندازی می شود و تا پایان سال 
هم با دسترســی که مشــمولین 
بــه آن خواهند داشــت از میزان 
اقســاط و ارزش سهام خود مطلع 

خواهند شد.
پوری حســینی گفت: آنچه تا به 
امروز بابت سود سهام عدالت به حساب 
خزانه واریز شده ست حدود 18 هزار و 

800 میلیارد تومان است که با توجه 
به موضوعاتی همچون افزایش سرمایه 
شرکتها و نیز سود واریزی سال مالی 
اخیر آنها به حساب خزانه، پیش بینی 
می شــود در مجموع 24 هزار و 500 
میلیارد تومان ســهم را باید میان 47 
میلیون مشــمول )با توضیح این که 
بــه خانوارهای بیش از 5 نفر به اندازه 
همان 5 نفر ســهام عدالت داده شده 
است( ارزش کنونی سهام هر فرد حدود 

550 هزار تومان است.
وی ادامه داد: البته افرادی که در 
سال های گذشــته سود سهام عدالت 
گرفته انــد این مبالــغ از ارزش کلی 
سهام عدالتشان کم می شود و دو دهک 
اول مشمولین سهام عدالت هم که از 
50 درصد تخفیف در ســهام عدالت 
برخوردارند ارزش سهام عدالتشان دو 

برابر می شود.

مدیر کل دفتر امور گلخانه ها، 
گیاهان دارویی و قارچ وزارت جهاد 
کشــاورزی، خروج پیاز زعفران 
از مرزهای کشــور را غیرقانونی 
برخورد  و خواســتار  کرد  اعلام 
دستگاه های ذیربط با خاطیان شد.
ســیدمحمد کیایی گفــت: پیاز 
زعفران جزو ژرم پلاسم ایران و خروج 
آن غیرقانونی اســت و با افراد خاطی 
در این زمینه باید برخورد قانونی شود.
وی افــزود: موضوع خــروج پیاز 
زعفران را با دســتگاه های مختلف از 

جمله ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز 
و نیروی انتظامی مطرح کرده و در حال 

پیگیری آن هستیم.
کیایــی تصریح کــرد: از آنجایی 
که پیاز زعفران در اشــکال و نام های 
مختلف ممکن است، از مرزهای شرقی 
کشور به ویژه مرز با افغانستان خارج 
 شــود، لذا با اطلاع رسانی های صورت 
گرفته به مرزبانی کشــور، قرار است 
سازمان های جهاد کشاورزی خراسان 
جنوبــی و رضوی آموزش های لازم را 
برای شناسایی پیاز زعفران به مرزبانان 

مرزهای شرقی ارایه دهند تا از خروج 
غیرقانونی آن جلوگیری شود.

وی با اذعان به این که کشورهای 
اروپایی مانند هلند پیاز زعفران را تولید 
و به سایر کشورها صادر می کنند، اظهار 
داشت: با این وجود با توجه به کیفیت 
و طعم و عطر بی نظیر زعفران ایرانی، 
به نظر می رســد عمــده پیاز زعفران 
کشت شــده در افغانستان مربوط به 

ایران باشد.
مدیــرکل دفتر امــور گلخانه ها، 
گیاهان دارویــی و قارچ معاونت امور 

باغبانی بــه تعرفه 35 تا 38 درصدی 
چین و هنــد بــرای واردات زعفران 
ایــران و تعرفه صفردرصــدی برای 
واردات زعفران افغانستان اشاره و اعلام 
کرد: برخی از افراد سودجو در کشور، 
محصول زعفران را به طور غیررسمی 
به افغانستان منتقل کرده و از آنجا با 
برند زعفران افغانستان صادر می کنند.

جهــاد  وزارت  داد:  ادامــه  وی 
کشاورزی این موضوع را نیز پیگیری 
می کند تا از طریق مراجع قانونی جلوی 

آن گرفته شود.

وزارت جهاد کشاورزی:

خروجپیاززعفرانازکشورغیرقانونیاست ترحیم
هوالباقی

با نهایت تاســف و تاثــر درگذشــت مرحوم حاج  محمدتقی معلی فرزند حضرت 
حجت الاسلام شــیخ عباســعلی معلی والد ماجد حجت الاسلام شــیخ محمدعلی معلی و برادران 

محمدحسین و امیرعباس معلی را به اطلاع می رساند.
مجلس ترحیم تهران: روز سه شنبه 23 آذر از ساعت 3 الی 4/30 عصر

مسجد پیامبر اعظم )باشگاه پیام مخابرات( واقع در خیابان شریعتی نرسیده به سیدخندان روبروی 
بوستان اندیشه )پارکینگ ورودی11( 

همچنین مراسم هفتم آن مرحوم در حسینیه معصوم زاده دامغان، روز جمعه 26 آذر از ساعت 9 الی 11 صبح برقرار است.
خانواده های: معلی، آل داوود، امیدوار، رفیعی، ربیعی، مجد، جهانیان، امینیان و ســایر بســتگان و 

وابستگان

رئیس سازمان خصوصی سازی:

سهامعدالت۵۵0هزارتومانمیارزد

 با حضور وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در آیینی 22 پروژه 
حوزه ارتباطات و فناوری اطلاعات در کردســتان به بهره برداری 

رسید.
 آیین بهره برداری از این پروژه ها با حضور محمود واعظی وزیر ارتباطات 
و فناوری اطلاعات، اســتاندار کردســتان، نمایندگان مردم کردستان در 
مجلس شــورای اســلامی و جمعی از مســئولان به صورت همزمان در 

سنندج برگزار شد.
این طرح ها در بخش شرکت ارتباط سیار همراه اول، شرکت خدمات 
ایرانسل و رایتل در مناطق مختلف استان کردستان به بهره برداری رسیدند 
و بــرای راه اندازی آنها در مجموع بیش از یک هزار و 660 میلیارد ریال 

هزینه شده است.
اجرای 100 کیلومتر فیبرنوری، توســعه دیتا، سیگنال رسانی در 16 
ایستگاه، احداث 132 سایت جدید 2G و توسعه و تکمیل زیرساخت برق 

ایستگاه های ارتباطی از جمله این پروژه ها است.
هــم اکنون بیش از یک میلیون و 385 هزار خط از اپراتورهای تلفن 

همراه در کردستان به کاربران واگذار شده است.


